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P R  O  T  O  K  Ó  Ł     Nr XXXVI/2017 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  22 listopada 2017 r. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie 
         

 

           Na 15 radnych na Sesji RG obecnych było 13 radnych, nieobecny był radny Robert 

Wcisło i radna Dorota Kruszyna. Ponadto udział w Sesji RG wzięli: 

1. Tomasz Marć – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

4. Mateusz Ostapiuk- Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG Zwierzyn 

5. Jakub Waloch – Kierownik Celowego Związku Gmin SG05 w Starym Kurowie 

6. Joanna Bagińska – Prezes Stowarzyszenia LGD Brama Lubuska w Świebodzinie 

7. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności.  

 

 

Porządek obrad XXXVI Sesji Rady Gminy Zwierzyn 

1) Otwarcie XXXVI zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum.  

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Sprawozdanie z działalności przedszkoli na terenie gminy Zwierzyn prowadzonych 

przez LGD Brama Lubuska Świebodzin. 

4) Zapoznanie z perspektywą działalności Celowego Związku Gmin SG05 w Starym 

Kurowie. 

5) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6) Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

7) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

b) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie 

Gminy Zwierzyn, 

c) przyjęcia „Programu współpracy Gminy Zwierzyn z organizacjami 

pozarządowymi na rok 2018”, 

d) zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok, 

e) przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Zwierzyn. 

8) Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania radnych. 

9) Interpelacje, wnioski i zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania sołtysów. 

10) Wolne wnioski i informacje. 

11) Zamknięcie XXXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

  

1. Otwarcie XXXVI zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum. 

 

            Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 11
09 

otworzył Mirosław Gniewczyński 

przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn i stwierdził, że na 15 radnych Rady Gminy Zwierzyn 

na sali obrad obecnych jest 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  
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15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy 

obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

Następnie przewodniczący RG powitał radnych i zaproszonych gości przybyłych na sesję. 

 

Na salę obrad o godz. 11
10 

przybyła radna Dorota Kruszyna. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

             Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn przedstawił 

porządek obrad, do którego radni nie zgłosili uwag. Następnie przewodniczący RG 

poinformował, że na sesję przybyła Joanna Bagińska prezes Stowarzyszenia LGD Brama 

Lubuska w Świebodzinie i korzystając z jej obecności zgłosił wniosek o wprowadzenie do 

przedstawionego porządku obrad punktu sprawozdanie z działalności przedszkoli na terenie 

gminy Zwierzyn prowadzonych przez LGD Brama Lubuska Świebodzin. Za wprowadzeniem 

zaproponowanego punktu do porządku obrad radni opowiedzieli się jednogłośnie. Za jego 

wprowadzeniem głosowało 14 radnych. 

Następnie przewodniczący RG zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad w punkcie 

podjęcie uchwał o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku w Gminie Zwierzyn, informując, że nie został on skierowany 

do zaopiniowania przez żadną komisję RG.  Za rozszerzeniem porządku obrad o dodatkowy 

projekt uchwały głosowało 14 radnych obecnych na sesji. Mirosław Gniewczyński 

poinformował, że numeracja porządku obrad ulegnie zmianie. Po punkcie 2 wprowadza się 

punkt 3 sprawozdanie z działalności przedszkoli na terenie gminy Zwierzyn prowadzonych 

przez LGD Brama Lubuska Świebodzin a numeracja porządku obrad od punktu 3 będzie o 

jeden wyżej. Dodatkowo w punkcie 7 po literze d dodaje się literę e. 

 

3. Sprawozdanie z działalności przedszkoli na terenie gminy Zwierzyn prowadzonych 

przez LGD Brama Lubuska Świebodzin. 

Joanna Bagińska prezes Stowarzyszenia LGD Brama Lubuska w Świebodzinie przedstawiła 

informację o funkcjonowaniu przedszkoli w miejscowości Zwierzyn na przełomie lat 2013-

2017 i o problemach finansowych, z jakimi spotkali się w tym roku, jednocześnie prosząc o 

zaakceptowanie możliwości wyrównania przez Gminę dotacji na jedno dziecko do kwoty jaką 

otrzymywali w miesiącu styczniu br., żeby mogli zamknąć budżetowo rok i przekazać bez 

zobowiązań finansowych zarządzanie przedszkolami  nowemu stowarzyszeniu. 

Tomasz Marć wójt gminy podziękował za współpracę i wkład w działalność przedszkoli na 

ternie gminy Zwierzyn. 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy wypowiedział się na temat dobrej współpracy ze 

stowarzyszeniem prowadzącym przedszkola na terenie gminy oraz zaznaczył, że przekazując 

przedszkola drugiemu obecne stowarzyszenie nic nie zabiera ze sobą, wszystko pozostaje do 

dyspozycji nowemu stowarzyszeniu i przedszkolakom. 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG stwierdził, że podczas działalności 

stowarzyszenia nie było na nich żadnych skarg. W imieniu swoim i Rady pogratulował i 

podziękował za współpracę, informując, że na dzisiejszej sesji nie zostanie podjęta decyzja o 

dofinansowaniu, gdyż należy nad tym problemem się zastanowić. 



3 
 

Renata Marcińczak stwierdziła, że jeżeli temu stowarzyszeniu prowadzenie przedszkoli się 

nie opłacało, to zastanawia się, jak następne będzie działało. 

Joanna Bagińska odpowiedziała, że ona nie mówi, że się nie opłaca. Ich założeniem było, że 

rozkręcają działalność i jak będzie stowarzyszenie na miejscu, to przedszkola zostaną mu 

przekazane. Dodała, że nigdy nie było tematu o zamknięciu przedszkoli, nie można też 

obniżyć poziomu działania przedszkoli, jaki funkcjonuje obecnie i ma nadzieję, że dotację od 

gminy otrzyma, żeby został zamknięty rok budżetowy. Nowe stowarzyszenie otrzymuje 

wszystko, teraz będą potrzebne tylko środki na bieżące utrzymanie. Koszty utrzymania 

przedszkola też będą niższe, gdyż siedziba nowego stowarzyszenia jest na miejscu. 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 3. 

 

4. Zapoznanie z perspektywą działalności Celowego Związku Gmin SG05 w Starym 

Kurowie. 

 

Jakub Waloch kierownik Celowego Związku Gmin SG05 w Starym Kurowie przekazał 

informację na temat funkcjonowania związku, informując, że kwota zadłużenia związku to 

ok. 1.800.000 zł. 

 

Grzegorz Kuchciński zadał pytanie, jaka jest suma zadłużenia mieszkańców gminy 

Drezdenka za odbiór odpadów komunalnych dla związku. 

 

Jakub Waloch odpowiedział, że jest to kwota ok. 270.000 złotych. 

 

Mariusz Krzyżanowski poinformował, że słyszał, że Strzelce Krajeńskie chcą śladami 

Drezdenka wystąpić ze związku i należałoby coś zrobić, żeby po nich też nie pozostały długi. 

 

Jakub Waloch odpowiedział, że Strzelce twierdzą, że są największym płatnikiem. Jest też 

problem, gdyż ludzie deklarują 100% segregacji, a może jest jej 30%. Związek przeprowadza 

kontrole, największe zadłużenie jest stwierdzone we wspólnotach i spółdzielniach. 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że faktyczne zadłużenie związku wynosi 950.000 zł, 

oraz bieżące zobowiązanie, to miesięczny koszt ok. 450.000 zł. Strzelce, jako najwięksi 

płatnicy przymierzają się, żeby mieszkańcy wspólnot płacili za odpady niesegregowane. 

Stwierdził, że był bardzo zaskoczony wyjściem Drezdenka ze związku bez konsekwencji, że 

wyrażono zgodę na wyjście bez uregulowania zobowiązań finansowych. Dodał, że ustawa o 

odpadach obliguje samorządowców do odbierania śmieci, a w drugą stronę nie przewiduje się 

sankcji finansowych. 

Janusz Lessnau sołtys Górecka zgłosił problem z odbiorem śmieci z posesji p. Śmiałek. 

Jacek Warchał zadał pytanie, czy firma wywozowa płaci kary za nie wykonywanie 

dezynfekcji koszy oraz czy jest już wizja nowej kwoty za odbiór odpadów komunalnych. 

Jakub Waloch odpowiedział, że przeprowadzona analiza wykazała, że zwiększenie stawki o 

3zł pozwoliłaby wyjść z zadłużenia. Jeżeli chodzi o dezynfekcję pojemników, to od czasu 
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kiedy pełnieni funkcję kierownika obowiązuje porozumienie z firmą wywozową, że 

odpuszczą im odsetki od zadłużenia a oni mycie pojemników. 

Elżbieta Saliwon sołtys Sarbiewa poinformowała, że firma odbierająca odpady nie zabiera 

śmieci, jeżeli są postawione w innych workach. 

Jakub Waloch stwierdził, że zwracają uwagę firmie, żeby nie zabierali, gdyż nie chcą, żeby to 

były obce śmieci. 

Grzegorz Kuchciński zadał pytanie, czy kierownik rozważał możliwość stworzenia własnej 

floty wywozowej. 

Jakub Waloch odpowiedział, że na ten temat rozmowy już były prowadzone i myśleli o tym. 

Dorota Kruszyna zaproponowała naklejkę z logo firmy, którą można byłoby naklejać na 

worek. 

Anna Ryś-Konieczna zaproponowała powrócenie do blankietów wpłat za odpady. 

Mirosław Gniewczyński zauważył, że wiele pojemników nie ma już żadnych naklejek oraz 

zaproponował prowadzenie segregacji na cmentarzach, co na pewno wpływałoby na koszty. 

Następnie zamknął dyskusję i punkt 4. 

 

5) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

            Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że radni otrzymali 

informację pisemną obejmującą działalność wójta w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie 

w załączeniu do protokołu) i otworzył dyskusję.  

 

Grzegorz Kuchciński zadał pytanie, czy odbyło się spotkanie z dyrekcją ENEOS-u. 

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że tak, na którym po długiej dyskusji osiągnęli 

kompromis. Będzie urealniona wartość energii, co da oszczędności w kwocie ok. 20.000 zł. 

Do końca roku nastąpi wymiana zegarów na czujniki zmierzchowe we wszystkich obwodach. 

Otrzymają schemat całego oświetlenia, łącznie z naniesionymi punktami świetlnymi, które 

zostaną ponumerowane. Opłaty będą dzieliły się na dwie (stała i faktycznie poniesionych 

kosztów). W pierwszej kolejności zostaną naprawione lampy w punktach newralgicznych.  

 

O godz. 12
27

salę obrad opuściła radna Dorota Kruszyna. 

 

Grzegorz Kuchciński zapytał, czy czegoś nie osiągnął podczas tych negocjacji. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że nie udało się tego zrobić na bieżąco, tylko trwało to w czasie 

oraz, że nie mogli przejąć majątku z powrotem. 

 

Stefania Sierocińska zadała pytanie w sprawie biooczyszczalni, czy będzie jakaś procedura. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że prowadzą dyskusje wielotorowo. Z PROW-u, ze środków 

unijnych, jako wsparcie zewnętrzne można uzyskać nawet do 40 % dofinansowania. Łatwiej 

jednak jest występować, jeżeli jest określona ilość zainteresowanych, z indywidulnymi nikt 
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nie będzie chciał rozmawiać. Są dwie koncepcje biooczyszczalnie i szczelne bezodpływowe 

zbiorniki. Cały czas temat jest drążony. 

 

Mariusz Krzyżanowski zadał pytanie, czy ostatnie zmiany związane z odwołaniem prezesa w 

Funduszu Ochrony Środowiska wpłyną na nasze działania. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że zostali pracownicy i nie myśli, żeby umowy nie były 

kontynuowane. Jednak jest to duża strata i szkoda, że prezes został odwołany, gdyż była to 

osoba, dzięki której pozyskiwano wiele środków. 

 

Włodzimierz Nobis prosił o przybliżenie punktu 2 sprawozdania, w którym mowa o kongresie 

gmin wiejskich. 

 

Tomasz Marć stwierdził, że było to pożyteczne spotkanie dla samorządów, w którym wzięli 

udział przedstawiciele Rządu, Sejmu i UE (spotkanie merytoryczne). Idzie się w kierunku 

centralizacji sterowania. Podobne bolączki w samorządach, zwłaszcza w temacie dróg, 

oświaty, prawie energetycznym. Widać niepokój po wprowadzeniu instytucji Wody Polskie. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 5. 

 

6.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

 

        Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i punkt 5 oraz o godz. 12
54 

ogłosił przerwę w 

obradach. 

 

O godz. 13
05

 przewodniczący RG wznowił obrady, stwierdzając, że na sali obecnych jest 13 

radnych. 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości (opinia Nr 178/2017 w załączeniu do protokołu).  

  

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn odczytała 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości (opinia Nr 179/2017 w załączeniu do protokołu).  

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości (opinia Nr 177/2017 w załączeniu do protokołu).  
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że komisje odnośnie 

zaopiniowania projektów uchwał odbyły się 13 listopada br. i otworzył dyskusję. Nikt nie 

zabrał głosu, wobec czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości pod głosowanie. Udział w 

głosowaniu wzięło 13 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem 

projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą  

Nr XXXVI/183/2017 (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

b) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy 

Zwierzyn 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na terenie Gminy Zwierzyn (opinia Nr 181/2017 w załączeniu do protokołu).  

  

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn odczytała 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych na terenie Gminy Zwierzyn (opinia Nr 182/2017 w załączeniu do 

protokołu).  

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy Zwierzyn (opinia Nr 180/2017 

w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie 

Gminy Zwierzyn pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych, projekt uchwały 

został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XXXVI/184/2017 (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

c) przyjęcia „Programu współpracy Gminy Zwierzyn z organizacjami pozarządowymi 

na rok 2018” 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 

współpracy Gminy Zwierzyn z organizacjami pozarządowymi na rok 2018” (opinia  

Nr 180/2017 w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że otrzymał sporo pytań od 

Stowarzyszenia „Stolina” odnośnie projektu uchwały. Wobec tego udzielił głosu obecnej na 

sali przedstawicielce stowarzyszenia Bogumile Michalskiej, odpowiadającej za realizację 

programu stowarzyszenia, jako podmiot prowadzący CIS przy Stowarzyszeniu „Stolina”. 

 

Bogumiła Michalska zabierając głos stwierdziła, że ma obawy, czy proponowany projekt 

uchwały nie jest dokumentem dla dokumentu. Przekazała m.in. takie uwagi. W punkcie 2 ani 

jeden z celów nie jest dla celów operacyjnych. W podpunkcie h punktu 2 interesuje ją w jaki 

sposób udział przy tworzeniu programu będzie potraktowany, gdyż nie należy lekceważyć 

trzeciego sektora, stwierdzając, że ich stowarzyszenie aktywizuje innych do działania. Nie 
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czują się partnerami Gminy w kwestii działania (nie powinno to być tylko na papierze). Jeżeli 

tworzy się program współpracy, to w oparciu o diagnozę, zadając pytanie, gdzie mogą to 

zobaczyć. Chcieliby wykonać bazę wolontariatu w gminie Zwierzyn. Interesuje ją jak będzie 

wyglądać integracja podmiotów, o których mowa w podpunkcie f, czy formy współpracy 

będą dotyczyć tylko trybu konkursowego, gdyż w programie nie są te formy wyjaśnione ani 

rozbudowane. W punkcie 4 mowa o zasadzie partnerstwa, stwierdziła, że kuleje ono  

w ramach współpracy z samorządem. Oni są otwarci na współpracę. 

 

Jarosław Skiba odniósł się do podpunktu h w punkcie 3, informując, że członkowie komisji 

społecznej potwierdzą, iż chcieli opracować wspólny kalendarz imprez, jednak odezwa była 

żadna (chyba jedna). Nie ma więc sensu ciągnąć tematu na temat współpracy. 

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że można było skorzystać z projektów miękkich do 

20.000 zł z LGD, o czym informowali sołectwa i społeczeństwo, jednak odzewu z tego tytułu 

nie było. 

 

Mirosław Gniewczyński zaproponował doprowadzenie do spotkania w przyszłym roku, 

chociaż widzi się coraz mniejsze zainteresowanie działalnością ze strony społeczeństwa. 

Dlatego podziwia pracę Stoliny, która szeroko wybiega poza poziom innych. 

 

Jarosław Skiba poinformował, że spróbują jeszcze raz zorganizować spotkanie z 

przedstawicielami stowarzyszeń na przełomie styczeń-luty 2018r. 

 

O godz. 13
30

 salę obrad opuścił radny Grzegorz Kuchciński. 

 

Mirosław Gniewczyński podsumowując stwierdził, że pytania stawiane przez Stowarzyszenie 

Stolina są jak najbardziej słuszne. Myśli, że dzisiaj projekt uchwały zostanie podjęty,  

a odpowiedzi na zadane pytania będą musiały być wypracowane. 

 

Stefania Sierocińska stwierdziła, że uchwała jest podejmowana przez lata, po to, aby kluby 

sportowe, które nie są finansowane przez gminę mogły składać swoje oferty. Na przyszły rok 

jest to kwota 50.000 zł i nie stać gminy na finansowanie innych zadań. Należy się na coś 

konkretnie zdecydować, czy ogłaszać konkursy dla klubów sportowych, czy rozszerzyć 

finansowanie na inne zadania przy większych środkach. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że w zakresie działania w programie jest wszystko, nie 

tylko kluby. 

 

Bogumiła Michalska stwierdziła, że wnioski do budżetu składa się do 30 września, które 

złożyli, czekają na odpowiedź. 

 

Mirosław Gniewczyński podsumowując stwierdził, że: 

- należy odbyć spotkanie np. w ramach Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn, 

- przestrzegać, żeby zapisy w uchwale były realizowane i były komunikatywne. 

 

Mariusz Krzyżanowski stwierdził, że posiadanie tego programu może być wyjściem do 

dalszych zmian w nim. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Zwierzyn z organizacjami 



8 
 

pozarządowymi na rok 2018” pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych, 

projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 

radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXVI/185/2017 (Uchwała w załączeniu do 

protokołu). 

 

d) zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy poinformowała o zmianach wprowadzonych  

do uchwały budżetowej na 2017 rok. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2017 rok (opinia nr 184/2017 w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2017 rok pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych, 

projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało  

12 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXVI/186/2017 (Uchwała w załączeniu 

do protokołu).     

 

e) przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Zwierzyn 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wprowadzenia poinformował, że projekt 

uchwały wywołany został zmianą przepisów, które mówią o obowiązku określania wielkości 

pojemników i zaplanowaniu wielkości wytwarzanych śmieci. Jest w tej sprawie wydana 

opinia inspektora sanitarnego, która będzie stanowiła załącznik do protokołu. 

 

Jarosław Skiba zadał pytanie, jakie są mechanizmy dla tych, co nie będą wywiązywać się z 

obowiązków. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że obowiązuje tu kodeks wykroczeń. Dodał, że ustawa 

powinna się zmienić w przypadku posiadania zwierząt, gdyż ogromne koszty ponosi gmina za 

wyłapywanie zwierząt. 

 

Mariusz Krzyżanowski zapytał, w jakim terminie można wymienić pojemniki. Zauważył błąd 

w projekcie uchwały, który nie uwzględnia odbioru odpadów w miesiącu październiku. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział, że wymianą pojemników zajmuje się 

gmina. Obecnie, jak jest uszkodzony pojemnik to należy zgłosić to do związku. Błąd pisarski 

z nieujęciem w projekcie miesiąca października zostanie poprawiony. 

 

Mariusz Krzyżanowski zgłosił formalny wniosek odnośnie poprawienia terminu odbioru 

odpadów, gdzie występuje miesiąc październik z zapisem do 31 października. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

wprowadzenie zmian zapisów w projekcie uchwały zgłoszone przez radnego Mariusza 

Krzyżanowskiego, które przyjęto jednogłośnie. Za ich wprowadzeniem głosowało 12 

radnych. 
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Następnie przewodniczący RG poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Zwierzyn pod głosowanie. Udział w 

głosowaniu wzięło 12 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem 

projektu uchwały głosowało 12 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą  

Nr XXXVI/187/2017 (Uchwała w załączeniu do protokołu).     

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 7. 

 

8. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania radnych. 

 

Stefania Sierocińska wnioskowała o wykonanie ciągu pieszego na ul. Kościelnej  

w Zwierzynie oraz zamontowanie spowalniaczy na ul. Polnej w Zwierzynie. 

 

Renata Marcińczak zapytała, czy można uruchomić z powrotem przejście dla pieszych na  

ul. Strzeleckiej w okolicy młyna. 

 

O godz. 14
12

 opuścili salę obrad radna Justyna Pawlak-Gudynowska i radny Mariusz 

Krzyżanowski. 

 

Tomasz Marć wójt gminy udzielając odpowiedzi poinformował, że do czasu zgruzowania 

młyna przejście nie będzie uruchomione ze względu na zagrożenia bezpieczeństwa dla 

chcących korzystać z niego. Odnośnie ciągu pieszego na ul. Kościelnej stwierdził, że 

priorytetem jest ciąg pieszo-rowerowy wzdłuż drogi 156 i już w tym roku ma zostać 

wykonana dokumentacja na jego wykonanie. W sprawie spowalniaczy na ul. Polnej też jest 

zdania, że zamontowanie ich jest wskazane.  

 

Anna Ryś-Konieczna wnioskowała o wykonanie chodnika lub wytyczenie pobocza na  

ul. Polnej w Zwierzynie. 

 

Mateusz Ostapiuk inspektor w UG poinformował, że nie ma miejsca na chodnik, gdyż droga 

jest już w granicy prywatnych działek. 

 

Mirosław Gniewczyński zasygnalizował, że wskazane byłoby wybudowanie chodnika wzdłuż 

działki przy bibliotece w Górkach Noteckich oraz podniesienie polbruku (po opadach stoi w 

tym miejscu woda).  

 

Tomasz Marć stwierdził, że stan drogi jest taki, gdyż nie jest ona dostosowana do transportu 

ciężkiego, który tam jeździ. 

 

Mirosław Gniewczyński wskazał, że należałoby oznakować tę drogę, bo znajduję się tam 

szkoła, a samochody pędzą oraz zasugerował, że można byłoby pomyśleć o studniach 

chłonnych przy cmentarzu.  Pozostałe wnioski zgłosił wyłącznie na piśmie ( w załączeniu do 

protokołu). 

 

Pozostali radni zgłosili swoje wnioski i zapytania wyłącznie na piśmie (wnioski Jarosława 

Skiby, Włodzimierza Nobisa i Renaty Wąsik  w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 8. 
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9. Interpelacje, wnioski i zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania sołtysów. 

 

Wojciech Basiński sołtys sołectwa Zwierzyn-Sierosławice zadał pytanie, czy istnieje 

możliwość wywieszania informacji za odpłatnością na tablicy ogłoszeń, która byłyby 

odpowiednio w tym celu przygotowana, np. byłyby to nowa tablica zamykane ( zaproponował 

przygotowanie projektu uchwały z takim rozwiązaniem). 

 

Tomasz Marć wójt gminy stwierdził, że nie widzi problemu, żeby taką praktykę wprowadzić, 

ale czy nie byłoby to omijane. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 9. 

 

10. Wolne wnioski i informacje. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn 

przedstawiła sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli w UG Zwierzyn w dniu 21 

października 2017r. (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Sprawozdanie przyjęto jednogłośnie, za jego przyjęciem głosowało 10 radnych obecnych na 

sesji. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że: 

o do biura rady wpłynął projekt budżetu Gminy Zwierzyn na 2018r., ustalając 

posiedzenie wszystkich komisji na dzień 4.12.2017r. godz. 15
30

, 

o następne sesja RG Zwierzyn odbędzie się dnia 28 grudnia 2017r. o godz. 11
00

, 

o prosił przewodniczących komisji o przygotowanie sprawozdań z działalności komisji 

za 2017r. i planów pracy komisji na 2018r. (od stycznia do października), 

o odczytał pismo z Ministerstwa Infrastruktury i Budownictwa w sprawie elektryfikacji 

linii kolejowej nr 203, 

o 29 listopada 2017r. w godz. od 16
00

 do 17
00  

w sali Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Zwierzynie będzie pełnił dyżur Marek Halasz przewodniczący Rady Powiatu 

Strzelecko-Drezdeneckiego. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 10. 

 

11. Zamknięcie XXXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

         Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

Mirosław Gniewczyński o godzinie 14
40

 zamknął obrady XXXVI zwyczajnej Sesji Rady 

Gminy Zwierzyn. 

 

 

 

         Protokółowała:                                                                      P r z e w o d n i c z y ł : 

Inspektor ds. obsługi rady gminy                                               Przewodniczący  Rady Gminy    

            

      Marzena Kaczmarek              Mirosław Gniewczyński  


